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2017 MART UTSO MECLİS KONUŞMASI 

Sayın Meclis Başkanım, Değerli Meclis Üyeleri, 

Kıymetli Meslek Komite Başkanları, 

Sizleri şahsım ve yönetim kurulum adına saygı ve hürmetle selamlıyorum. 2017 yılı mart ayı 

Meclis toplantısına hoş geldiniz.   

Değerli meclis üyeleri, 2017 yılının ilk çeyreğini geride bırakmak üzereyiz. 2017, son dönemde 

en hızlı gündem değişikliklerinin yaşandığı yıl diyebiliriz. Dünyadaki yaşam kültürü 

değişiminin yansımalarını en fazla hissettiğimiz yıl, bu sene olsa gerek. Gündemlerin daha 

hızlı değişmesinin ana nedenini, gelişen bilişim sistemleriyle birlikte iletişimin hızlanması ve 

buna bağlı olarak yaşam kültürünün değişmesi olarak görüyorum.  Y ve Z kuşağının iş 

yaşamında yer almaya başlaması, siyasetin alt kadrolarını bu kuşaklardan oluşmaya 

başlaması, önümüzdeki dönemlerde bu değişiklik hızının artarak devam edeceğini gösteriyor.  

Bu ayki gündem konuşmamı hızlı gündem değişikliklerinin içinden, sizlerin iş yaşamını 

etkileyecek, stratejik kararlarınızı değiştirecek maddeleri seçerek hazırlamaya çalıştım. 

Geçen ay Dünyanın gündemini yine ABD başkanı Trump, Suriye ve Avrupa Birliği’nde başı 

çeken ülkelerin seçim dönemlerine girmiş olması belirledi. Trump’ın ABD’deki göçmenlere 

karşı uygulamaya başladığı katı ve kabul edilmez kurallar Şubat ayı sonlarının en çok ilgi 

çeken haberleri arasındaydı. Bu uygulamaların ABD mahkemeleri tarafından kabul 

edilmemesi ise tüm dünyada olumlu olarak karşılandı. Trump’ın her adımı, her kelimesi 

dünyayı derinden etkilemeye devam ediyor. Özellikle şubat ayının ortalarında yaptığı 

açıklamada ABD’deki vergi reformu hazırlıkların başladığını bildirmesi doların dünya çapında 

değer kazanmasını sağladı. ABD’den gelen ve dünyayı etkileyen bir ses de FED açıklamaları. 

15 Martta açıklama yapan FED yetkilileri piyasa beklentileri ile paralel açıklamalarda 

bulunarak faiz oranlarını 25 puan arttırdı. Böylelikle ABD’de faiz oranı 0,75-1,00 aralığında 

oldu.  

ABD’den ile birlikte dünya ekonomisini en çok etkileyen ülkelerden birisi de ÇİN. Sizlerin de 

bildiği gibi ÇİN, son yıllardaki en küçük büyüme oranları ile karşılaşıyor. Bunun yanında şubat 

ayında ithalat oranları %38 artarken, ihracat oranları beklentilerinin altında arttı. Böylelikle 

ÇİN, son 3 yıldır ilk defa dış ticaret açığı verdi. İki aylık ortalama %26’lık bir ithalat artış oranı 

Çin Halk Cumhuriyeti’nin yurt içi talebindeki canlanmayı işaret ediyor.  Yani, Çin ile ihracat 

ilişkisi olan arkadaşların avantajlarına bir durum ortaya çıkmış durumda. Umarım bu fırsatı iyi 

kullanırlar. 
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Dünya ile birlikte ülkemizi en çok etkileyen ekonomik kuvvetlerden biriside Avrupa Birliği. 

AB’de ise sular durulmuyor. İngiltere avam kamarası Bretix sonucunda AB’den çıkış 

müzakereleri için hükümetlerine yetki verdi. Fransa’da ise yaklaşan seçimlerin en önemli 

adayı aşırı sağ olan LE PEN, seçim vaatlerinde Fransa’yı AB’den çıkarmayı vaat ediyor. Yine 

Almanya’da da seçim dönemi yaklaşıyor. Bu çalkantılı süreçte birlik ekonomisi ise Bretix ve 

küresel durgunluk sonrası toparlanma ibareleri gösteriyor. AB merkez bankası aynı FED gibi 

piyasa beklentilerinin dışına çıkmadı. AB’de enflasyon %2’lerde seyrederken, üretim 

endeksleri 2011 Nisan ayından beri en yüksek değerini gördü. Geçen 6 aylık süreçte 

durgunluk tehlikesi ile karşı karşıya kalan AB bu tehlikeyi atarak 2017 ve 2018 büyüme 

oranlarını yukarı yönlü revize etti.  

Ancak burada büyük bir parantez açmamız gerek. AB’ndeki siyasi ortamın ekonomisi ile 

paralel yürümediğini söyleyebiliriz. Küresel dünya gerçeği ile ekonomik milliyetçilik arasında 

ki ilişkiler ince bir çizgi haline geldi. Aşırı sağın özellikle batı Avrupa’da yükselmesi tüm 

dünyada tedirginlik yaratıyor. Bu yükselişin yansımalarını açık şekilde Hollanda’da yaşadık. 

Aşırı sağ adayının oylarını bölmek adına milliyetçi bir çıkış yapan ve bu söylemi ile aşırı sağ 

liderin önünü kesen Mark Rutte seçimde birinci geldi. Ancak bunu sağlamak için Sayın 

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu'nun uçağının inişine izin verilmedi. Ayrıca Aile ve Sosyal 

Politikalar Bakanı'nın aracı durduruldu. Kısacası Hollanda da antidemokratik bir tutum 

gerçekleşti. Tabi bu tutum sadece Hollanda da değil İsviçre’de ve Almanya’da da benzer 

uygulamalarla ortaya konuldu.  

Arkadaşlar, gördüğünüz gibi dış ülkelerde bireysel çıkarlar veya siyasal çıkarlar uğruna ülkeler 

arası diplomatik krizler yaratılabiliyor. Sözde demokratik batı dünyasının Ülkemiz için 

takındığı tavrı şiddetle kınıyoruz. Terör örgütlerine mitingleri için alanlarını sonuna kadar 

açan AB ülkeleri ve hükümetleri, iş Türkiye’ye gelince kayıtsız ve umarsız oluyor. Türkiye 

Cumhuriyeti bakanına yapılmış bu davranış ülkemize, yani bizlere yapılmış bir davranıştır. 

Böyle bir hadsizlik yok. Hollanda gerginliği belki de en çok Uşak’ı etkileyecek. Sonuçta 

Hollanda geçen sene birinci sırada bu senede ikinci sırada en çok ihracat yaptığımız ülkeydi. 

Ama bu hadsizlik karşısında durduğumuz için bir diyette ödeyeceksek, bizler buradayız. Vatan 

söz konusu olunca tüm ayrılıklarımızı bir kenara koyup birlikte hareket etmeliyiz, etmek 

zorundayız. Hükümeti, muhalefeti, evet’çisi hayır’cısı fark etmeksizin ülkemizin bütün 

renkleriyle bu tavrın, bu dayatmacılığın karşısında durmamız gerekiyor.  

Değerli arkadaşlarım, dünyadaki siyasi gerilim gölgesinde ülkemiz ve kendimiz içinde güzel 

şeyler olmuyor değil. Hepimizin günlük hayatında kullandığı benzinden, üretim 

tesislerimizdeki araç gereç hatta ham maddeye kadar birçok yerde kullanılan petrol için 

maalesef dışa bağımlıyız. Petrol varil fiyatlarının düşüyor olması hepimiz için avantaj sağlıyor. 

Şubat ayında ABD’deki ham petrol stoklarının artması varil fiyatlarının %7,8 değer 

kaybetmesine neden oldu. OPEC ülkelerinin üretim kesme kararına rağmen varil fiyatlarını 

düşmesi, OPEC ülkelerinin haziran ayında sona erecek kesinti anlaşmasını uzatıp 

uzatmayacağı konusunda merak uyandırıyor. 
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Saygı değer meclis üyelerim, biliyorsunuz ki ülkemiz yılın 2.çeyreğinde önemli bir soruya 

cevap getirecek. Siyasetçiler meydanlarda ve salonlarda kendi düşüncelerini seçmenlerle ve 

sivil toplumla paylaşıyor. Bilgilendirme toplantıları hızla sürüyor. 

Şunu söylemek isterim ki; sandığın milletin önüne konduğu günler demokrasinin bayramıdır. 

Millete ve demokrasiye inanmak buna saygı göstermek gerekir. Burada önemli olan millet 

karar verirken bilgi edinme yollarının yüzde yüz açık olmasıdır. Halkın takdirinin en doğru 

cevabı vereceği bir gerçektir.  

Ülkemizdeki diğer gündem maddesi ise güvenlik sorunu nedeniyle yapılmış olan Fırat Kalkanı 

Harekâtı. Kahraman ordumuzun kahraman askerleri başarıyla bölgedeki tehlikeyi bertaraf 

etmeye çalışıyorlar. El-bab ele geçirildi. Şimdi hedef Menbiç. Ama burada da askeri 

yoğunluktan çok politika ile çözüme yönelinmelidir. Çünkü karşımızda ABD destekli PYD ve 

Rusya var. Menbiç’in PYD, PKK, YPG, DAEŞ veya adı ne olursa olsun terör örgütlerinden 

temizlenmesi gerekiyor.  

Dış ülkeler, iç siyaset güvenlik derken gündem bir türlü ekonomiye dönmüyor. Ekonomimiz 

hep 3. Veya 4. Planda kalıyor. Bizler ekonominin siyasetten önemli olduğunu, sorunların 

ortak çözümünün güçlü bir ülkeden geçtiğini bununda ekonomi ile doru orantılı olduğunu her 

ortamda dile getirmeye çalışıyoruz. Ekonomik göstergelerimizde dalgalanmalar var işsizlik 

oranları % 12,1’e yükselirken sanayi üretim endeksimiz %2,1 artıyor. TÜFE oranı 2012 den 

beri ilk defa çift hanelere ulaşırken bütçe ocak ayında fazla veriyor. Bu dalgalanmalar 

ekonomik bakışımızda sis perdeleri oluşturuyor.  

Kasım ayı döneminde işsizlik oranı %12,1 olarak açıklandı. Gelecekte ülkedeki sosyal barışın 

sürdürülmesi için önemli bir veri. İşsizlik oranın yüksek olması iş piyasasını olumsuz 

etkilemekle birlikte daha önemlisi yakın veya orta vadede sosyal dengesizlikleri ortaya 

çıkaracaktır. Buda ülke için farklı sorunları oluşturacaktır. İş buralara varmadan önlem 

alınması adına Cumhurbaşkanın başlattığı istihdam seferberliği çağrısı oldukça önemlidir. 

Seferberliğe bütün işverenler olumlu cevap vermişlerdir. Bu konu ile ilgili Türkiye’nin dört bir 

yanında farkındalık ve bilinçlendirme çalışmaları başlatılmıştır. Bu seferberliğin en önemli 

neferleri ise işçisine sahip çıkan, bir boğaz fazla doyurmak için kendi özel zamanlarından 

feragat eden siz işverenlerimizdir. 

Şubat ayında önümüze çıkan bir olumsuz tablo da TÜFE rakamları nedeniyle olmuştur. TÜFE 

2012 yılından itibaren ilk defa çift haneli hale gelerek %10,13 seviyesine gelmiştir. Yurt içi 

üretici fiyat endekside %15,36’ya yükselmiştir. Beklentilerin üzerindeki bu göstergeler 

ekonomi üzerinde baskı yaratmaktadır. Şubat ayındaki TL’nin değer kaybının gecikmeli de 

olsa etkisi, konut fiyatlarındaki artış, gıda fiyatlarını artmış olması TÜFE’yi artırırken, giyim ve 

ayakkabı grubunda fiyatların %35,5 düşmesi, ayrıca beyaz eşyalardaki ötv’nin kaldırılması 

TÜFE’nin daha fazla yükselmesini engellemiştir.  
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Bu olumsuz tabloların aksine iktisadi faaliyetlerin toparlanmasının devam ettiğine dair işaret 

sanayi üretim endeksinden gelmiştir. Ocak ayında sanayi üretim endeksi %2,6 artış 

göstermiştir. Elektrik üretimi ve dağıtımı sektöründeki %7.4’lük, sanayi sektöründe %2,8’lik 

artış ve madencilik sektöründeki %13,7’lik azalış bu endeksi en çok etkileyen sektörler 

olmuştur. 

Bir başka olumlu yön de ihracat rakamlarının şubat ayında %5,6 artmış olmasıdır.  Böylelikle 

ihracat yılbaşından beri %5 artış göstermiştir. İhracatın ithalatı karşılama oranı da Ocak 

ayında artış göstererek %71 den %72,4 gelmiştir. Ancak buna rağmen dış ticaret açığı %10’luk 

bir artış göstermiştir. Bildiğiniz gibi birkaç aydır bu rakamları sizlerle paylaşıyorum burada 

önemli bir tespitim var. Aslında tespit bana ait değil. Piyasada birçok kişi söylüyordu ama 

rakamları sıkı şekilde takip edince fark edebiliyorsunuz. İhracat rakamlarımız arttığında dış 

ticaret açığımız genişliyor, azaldığında ise açık daralıyor. Normal koşullarda bunun tersi söz 

konusu olmalıdır. Ancak ihracat ettiğimiz malların ana veya ara mallarının ithal edilmesi, ülke 

içinden karşılanmaması yada karşılanamıyor olması bu sonucu doğuruyor. Sanayi politikası 

olarak önceliğin bu konuya verilmesi gerek. Türkiye’nin bir an önce ithalat tuzağından 

kurtulması ve öz kaynakları ile üretim yapabilir hale getirilmesi lazım. 

Saygı değer meclis üyelerim buradan iki olumlu haberi de sizlerle paylaşmak istiyorum. 

Birincisi gayrimenkul yatırımı yapmak isteyenlere ve konut inşaatı sektöründe bulunanlara 

ait. Gayrimenkul projelerine sertifikayla finansman imkânı getirildi. Resmi gazetede 

yayınlanan tebliğ ile gayrimenkul alanındaki bağımsız bölümleri küçük paylara ayırarak 

sertifika halinde satış yapabileceksiniz. İnşaat bitişinde yeterli sertifikası olan kişi konuta 

sahip olurken diğer kişiler konut projelerinin kazancından yararlanma imkânına sahip 

olacaklar.  

Bir diğer güzel haberde Kredi garanti fonundan geldi. KGF’nin kefalet tutarı 250 milyar olarak 

belirlendi. Buna göre işletme kredilerinin vadesi asgari 6 ay, anapara ödemesiz dönemi en 

fazla 1 yıl olmak üzere azami 5 yıl olurken, yatırım kredilerinin vadesi asgari 6 ay, anapara 

ödemesiz dönemi en fazla 3 yıl olmak üzere azami 10 yıl olacak. Kobi tanımı içine giren 

yararlanıcılar 12 milyon TL, tanım dışı yararlanıcılar ise 200 milyon TL’ye kadar bu fondan 

yararlanabilecek.  

Türkiye’de ki gelişmelerin yansımalarını da ilimizde hissediyoruz. Bu ay Uşak ilinin gündemini 

nisan ayındaki referandum ve “+1 istihdam seferberliği” oluşturdu. İki gündem maddesinde 

de yoğun çalışmalar sürdürülüyor. Bunun haricinde 2 bin 822 öğrenci kapasiteli Latife Hanım 

Kız Öğrenci Yurdu ilimize kazandırıldı. Dev yurdun ilimize gelen üniversite öğrencilerine daha 

konforlu ve daha güvenilir bir ortam sunacağını böylelikle Uşak üniversitesinin seçiminde 

olumlu etkiler sunacağını düşünüyorum. 

Uşak ilinin ekonomik göstergelerine baktığımızda da ithalatımız %7,86 artarak ocak ayında 

14.050.000-$ olmuştur. İhracatımız ocak ayında %19,9 artarak 19.779.000 $ olmuştur. İlimiz 
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dış ticaret fazlası veren illerden biri olmaya devam etmektedir. Tim verilerine göre 1 Ocak-28 

Şubat aralığında 41.594.000 $'lık bir ihracat gerçekleştirilmiş durumdadır.  

İlimizin sanayi potansiyeline bakıldığında bu rakamların düşük olduğunu düşünüyoruz. Bu 

nedenle dış ticaret bölümümüzü yeni hedeflerimize göre revize ettik. Bu konu ile ilgili iki 

uzman arkadaş istihdam etmek istedik. Proje kapsamında alınacak bu arkadaşlardan sadece 

biri ekonomi bakanlığınca kabul edildi bu sayıyı ikiye çıkarmak için uğraşıyoruz. İkiye 

çıkarabilirsek bir arkadaşımız ihracat konusunda birebir danışmanlıklar yapacak, yeni 

pazarları bizler için araştıracak. Diğer arkadaşımızda web sitemizde bulunan e-Pazar yerinin 

geliştirilmesini sağlarken yurt içi ve yurtdışı fuarlara organizasyonlar düzenleyecektir.  

İkinci uzmanımız için biz ekonomi bakanlığına gidecekken bir imkân bularak ekonomi 

bakanımızı buraya getirdik. Sayın Nihat ZEYBEKCİ’yi odamızda ağırlama şansımız oldu. İl 

ziyaretinin ilk ayağını odamızda yapılan toplantı oluşturdu. Burada Sayın ZEYBEKCİ’ye ilimizin 

ticari ve sanayisi ile ilgili sorunları aktardık. Geri dönüşüm sektörümüzün teşvik ihtiyacından, 

organize sanayi bölgelerimizin katı atık yakım tesisi ihtiyacına, hava alanımızın açılışından oda 

binamızın arsasının alınmasına kadar birçok sorunumuzu ve çözüm önerilerimizi ilettik. Sayın 

bakanın alanında olan Gıda sektörü uluslararası rekabeti geliştirme projesinden de bahsettik. 

Bu proje kapsamında iki personel istihdam etmek istediğimizi de, konuşmamızda ve 

ilettiğimiz dosyamızda yer verdik. Sayın ZEYBEKÇİ ilettiğimiz sorunlar hakkında ilgileneceğini, 

bunlarla ilgili geri bildirimde bulanacağını bizlere iletti. Hatta bakanımız döndükten hemen 

sonra ekonomi bakanlığı yetkilileri bizlerle diyaloğa geçti ve bu hafta 5 temsilcisini odamıza 

gönderdi. Bu hafta yapacağımız toplantı sonucunda çıkacak olan güzel projelerimizi, 

önümüzdeki günlerde sizlerle paylaşacağımızı umuyorum. 

Odamızda aldığımız yeni personellerimizle “+1 istihdam seferberliği ”ne bizlerde destek 

olduk. Bu seferberliğin ülkemiz adına ne kadar önemli olduğunu biraz önce belirtmiştim. 

Seferberlik kapsamında yaptığımız çalışmalar yeni personel almamızla bitmedi. Valilik 

öncülüğünde birçok kurum ve kuruluş ziyareti gerçekleştirdik. Eğitimden toplantısına kadar 

her mecra da seferberlikten ve bu seferberlik kapsamında devletin artı bir istihdama 773 TL 

teşvik verdiğinden bahsettik. İşverenlerimiz de bu önemli soruna kayıtsız kalmadılar. Ayın 14 

itibarı ile 3.450 kişi artı istihdam sağlandı. Geçen sene aralık ayında 60.559 sigortalı olduğunu 

düşündüğümüzde %5,8 e yakın bir artış olduğu görülmektedir. Tüm illerimizde bu başarı 

gösterilmiş olsa işsizlik oranı yarı yarıya inmiş olacaktır. Burada sizler nezrinde bu seferberliğe 

destek olan ve işçi alan tüm işverenlerimize teşekkürlerimi sunuyorum.  

Odamızda bu ay yaptığımız bir başka faaliyet ise kalite sistemimizi geliştirmemiz oldu. ISO 

9001:2015 versiyonuna geçişi yapan ilk 10 oda arasında olmamız bizlerin farklılığını ortaya 

koyuyor. Verdiğimiz hizmetin kalitesini uluslararası alanda onaylatmak bizlere mutluluk 

veriyor. Bu anlamda belge geçişini sağlamak için mesai saati gözetmeksizin çalışan 

personelimize sizler önünde bir kez daha teşekkür ederim. 
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Sevgili arkadaşlar odamız tarafından gerçekleştirilen bu farkındalık yaratacak çalışmalar 

haricinde de rutine bindirdiğimiz çalışmalarımızda devam ediyor. Bir önceki meclisimizden bu 

yana 3 eğitim verdik. Bu eğitimlerde yaklaşık 150 kişiye değer kattığımızı düşünüyorum. 

Bunun haricinde geçmiş dönem girişimcilik kursumuzdan mezun olan arkadaşlara belgelerini 

verdik, bu günde yeni bir girişimcilik sınıfı daha açtık. Sigorta acentalarımızı, TOBB Sigorta 

Acenteleri İcra Komitesi Başkanı Hüseyin Kasap ve Assist Line Genel Koordinatör Serdar 

Tufan ile buluşturduk. 

Her bir üyenin tek tek kalkınması için çalışıyor, hızlı, verimli ve katma değeri yüksek projeleri 

hayata geçirmeye devam ediyoruz. 

 

Değerli arkadaşlarım, önümüzdeki ay yapmayı planladığımız faaliyetlerden sizlere kısaca 

bahsettikten sonra huzurlarınızdan ayrılacağım. En yakın faaliyet olarak Denizli’de 

düzenlenen 1.Ege Tekstil, Konfeksiyon Makinaları, Tekstil Kimyasalları Ve Dijital Baskı 

Teknolojileri fuarına katılım sağlayacağız. 4 gün boyunca odamız ve ilimizi orda temsil 

edeceğiz. Standımıza hepinizi bekliyoruz.  

Yine bu seneki hedef projelerimizden biri olan çevre illerdeki otellerin genel müdürleri ve 

satın alma müdürleri ile üyelerimizi bir araya getireceğiz. Her hafta 1 ili davet edeceğimiz 

organizasyonumuz tüm üyelerimize açık olacak. Özellikle gıda ve ev tekstili konusunda 

verimli geçeceğini düşündüğümüz ikili görüşmelerimizden alnı ak şekilde çıkarsak bu ikili iş 

görüşmeleri formatını diğer sektörlerde de uygulamayı düşünüyoruz. 

Bir diğer hedef projemizde Uşak halkının Uşak’tan alışveriş yapmasını sağlamak bunun için 

bir algı yönetimi çalışması yapacağız. Ve ilin belli noktalarında internetten değil Uşak’tan al 

reklamlarına gireceğiz. Görsel ağırlıklı yürütülecek kampanya ile Uşak’tan kazanılan paranın 

Uşak’ta katma değer yaratmasını sağlamaya çalışacağız. 

29 Mart mübarek üç ayların başladığı gün ve hemen ertesi gün Regaip Kandili. Şimdiden 

kandilinizi kutlar, tekrarına kavuşmayı cenabı Allah’tan niyaz ederim. 

Birlik ve beraberliğimizin daim olmasını temenni ederek, sözlerime son vermek istiyorum. 

Saygı ve hürmetlerimi sunuyor, iyi akşamlar diliyorum. 

                   

                 Suat Selim KANDEMİR 

        UTSO Yönetim Kurulu Başkanı 


